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 SLOVO STAROSTY
 Vážení spoluobčané, 
z ničeho nic jsme se ocitli ve velmi slo-
žité době plné nejistoty, obav a strachu. 
Na klidu nám nepřidávají ani média, kte-
rá nás celé dny bombardují informacemi 
o nových opatřeních, počtu nakažených, 
či zemřelých. Je však důležité zachovat 
si chladnou hlavu a nepropadat panice. 
Pandemie zmizí, nebo se výrazně potlačí 
a život půjde dál. Já sám píši tento pří-
spěvek v době, kdy mne a mojí přítelkyni 
byla nařízená 14denní karanténa. Setkali 
jsme se s pozitivně testovaným rodinným 
příslušníkem pracujícím ve zdravotnictví. 
Většina z nás se v tuto dobu snaží mini-
malizovat kontakt s dalšími lidmi. Se-
tkáváme se hlavně v rámci rodiny nebo 

v zaměstnání. Zdravotníci, hasiči, policis-
té, ale také sociální pracovníci nebo pro-
davačky si toto dovolit nemůžou. Závisí 
na nich chod naší společnosti více než jin-
dy. Spoléháme na ně a já jim děkuji za je-
jich obětavost.
Děkuji i všem občanům za dodržování 
pravidel, která nastavila vláda, zejména 
za používání ochranných pomůcek, kte-
ré mají zabránit šíření nákazy. Však také 
s jejich zajištěním jsme se museli spoleh-
nout v podstatě pouze na vlastní síly. Je 
mezi Vámi mnoho šikovných, kteří doma 
vlastními silami šili roušky. Právě s vaší 
pomocí jsme jich mohli více jak 300 dis-
tribuovat mezi občany, kteří neměli mož-
nost si je opatřit sami. Stát nám v první 

várce někdy na přelomu března a dubna 
zajistil 14 jednorázových roušek! Teď už 
je to o něco lepší, konečně jsme obdrže-
li i nějaké respirátory a před 14dny i 15 l 
dezinfekce. Tu jsme rozdali na nejvíce 
vytížená místa, tzn. do obchodu s potravi-
nami a na poštu.
Věřím, že tuto situaci všichni ve zdraví 
přečkáme a brzy se nám podaří obnovit 
běžný život tak, jak jsme zvyklí. Však 
jsme také museli zrušit či odložit několik 
sportovních a kulturních akcí a stále je 
ohroženo i konání X. ročníku Gulášových 
slavností.

S přáním pevného zdraví starosta obce 
Jakub Šimerda

Zápis č. 2/2020 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 19. 2. 2020 v obecním hostinci v 17 hodin.

 USNESENÍ ZASTUPITELSTVA

Přítomni: 8 členů zastupitelstva 
Omluveni: 1 člen J. Netík
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: H. Kučerová, M. Máslo
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: viz. seznam
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo 
zahájeno v 17.00 hodin starostou obce Ja-
kubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla jme-
nována Z. Andržová a ověřovateli zápisu 
byli jmenováni H. Kučerová a M. Máslo.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/2/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu H. Kučero-
vou a M. Másla.
Bod č. 2: Schválení programu

 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-
mací zveřejněnou na úřední desce. Před-
sedající dal hlasovat o návrhu programu 
včetně jeho doplnění a změn (bod č. 7, 19).

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/2/2020

 – Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu 
č. 1/2020
Veškerá usnesení jsou v pořádku.
Bod č. 4: Schválení rozpočtu obce na rok 
2020

 – Pan starosta seznámil přítomné s návrhem 
rozpočtu na rok 2020, který byl zveřejněn 
na elektronické a úřední desce (viz přílo-
ha). Zastupitelé projednali a doplnili návrh 
rozpočtu a přijali rozpočet jako schodkový 
ve výši: příjmy 10.888.412,- Kč a výdaje 
15.359.575,- Kč. Rozpočet byl schválen 
se zapojením zůstatku na účtu z minulého 
roku. Závazným ukazatelem rozpočtu jsou 
třídy. Nedílnou přílohou schváleného roz-

počtu je položkový rozpis. 
Hlasování: pro 8 : proti 0 
Usnesení č. 3/2/2020

 – Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet obce 
na rok 2020. 

Bod č. 5: Schválení střednědobého výhledu 
rozpočtu obce na roky 2021 – 2023

 – S návrhem střednědobého výhledu rozpoč-
tu obce na roky 2021–2023 byli zastupitelé 
seznámeni. Výhled byl zveřejněn na úřední 
desce a pan starosta dal hlasovat o schvá-
lení.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 4/2/2020

 – Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý 
výhled rozpočtu obce na roky 2021 – 2023. 

Bod č. 6: Nejzásadnější investice v roce 2020
 – Pan starosta seznámil přítomné s plánem 

investic v naší obci na letošní rok. 
Bod č. 7: Výběr dodavatele stavby – „Vý-
stavba chodníku – 2. část, 2. etapa - Solnická
Osloveno bylo 5 fi rem.
Do výběrového řízení se přihlásilo 5 fi rem:

 – STAVIBET spol. s r.o., České Meziříčí
 – KENVI CZ s.r.o., Hradec Králové
 – DMO SERVIS a.s., Praha 
 – MATEX HK s.r.o., Hradec Králové
 – M-STAV CZ s.r.o., Pardubice

 – Způsob hodnocení byl dle zadávacích pod-
mínek. Výběrová komise po vyhodnocení 
doporučila fi rmy v následujícím pořadí:
 – 1. DMO servis a.s., Praha 
 – 2. STAVIBET spol. s r.o., České Meziříčí
 – 3. M-STAV CZ s.r.o., Pardubice
 – 4. MATEX HK s.r.o., Hradec Králové
 – 5. KENVI CZ s.r.o., Hradec Králové 

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 5/2/2020

 – Zastupitelstvo obce schvaluje návrh výbě-
rové komise k veřejné zakázce „Výstavba 
chodníku – 2. část, 2. etapa - Solnická“ 
a zároveň pověřuje starostu k uzavření 
a podpisu smlouvy o dílo s uchazečem s nej-

výhodnější nabídkou tj. DMO SERVIS a.s., 
Praha (nabídková cena 1.576.264,- Kč bez 
DPH). 

Bod č. 8: Výběr zhotovitele výměny vodovo-
du v Bolehošťské Lhotě 

 – Osloveny byly 4 fi rmy, nabídky zaslaly 
2 fi rmy.

 – Zastupitelům byly předloženy dvě nabídky 
na výměnu vodovodu:
 – Stavoka Kosice, a. s. 

    781.700 Kč bez DPH
 – AQUASERVIS, a. s. 

    693.474 Kč bez DPH
Hlasování: pro: 8 : proti 0
Usnesení č. 6/2/2020

 – Zastupitelé obce vybrali zhotovitelem vý-
měny vodovodu spol. AQUASERVIS a.s. 
z důvodu lepší cenové nabídky. Zároveň 
pověřují starostu k podpisu smlouvy o dílo.

Bod č. 9: Schválení nabídek na opravy 
a údržbu vodárenské infrastruktury 

 – Pan starosta seznámil přítomné s nabíd-
kou spol. AQUASERVIS a.s. na opravu 
vodárenské infrastruktury. Výměna šoupat 
v šachtě cena 39.865 Kč bez DPH, nátěr 
akumulace a podesty věžového vodojemu 
cena 130.000 Kč bez DPH, osazení frek-
venčního měniče na nautilu cena 89.950 Kč 
bez DPH, výměna 12m vodovodu u čp.95 
cena 48.281 Kč bez DPH. 

Hlasování: pro 8 : proti: 0
Usnesení č. 7/2/2020

 – Zastupitelé obce schválili nabídku spol. 
AQUASERVIS a.s. na opravu a údržbu vo-
dárenské infrastruktury a pověřují starostu 
k podpisu smluv o dílo.

Bod č. 10: Výběr dodavatele hydrogeologic-
kého průzkumu 

 – Pan starosta předložil zastupitelům 3 nabíd-
ky na dodavatele hydrogeologického prů-
zkumu pro potřeby nového vrtu na pitnou 
vodu.
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– 2G geolog 40.000 Kč
– FINGEO 39.400 Kč
– GeoEko 24.440 Kč

Hlasování: pro: 8 : proti: 0
Usnesení č. 8/2/2020
– Zastupitelé obce schválili nabídku fi rmy 

GeoEko na provedení hydrogeologického 
průzkumu pro potřeby nového vrtu na pit-
nou vodu a pověřují starostu k zadání za-
kázky.

Bod č. 11: Schválení dodatku ke smlouvě - 
Odeko
– Zastupitelům byl předložen ke schvále-

ní dodatek smlouvy s fi rmou Odeko s.r.o., 
Týniště nad Orlicí z důvodu zvýšení ceny 
za svoz komunálního a tříděného odpadu. 

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 9/2/2020
– Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek 

smlouvy s fi rmou Odeko s.r.o., Týniště nad 
Orlicí a pověřují starostu k podpisu dodat-
ku.

Bod č. 12: Pořízení popelnic na BIO odpad
– Popelnice na BIO odpad budou k prodeji 

v březnu 2020 a občané budou o možnosti 
zakoupení těchto popelnic informováni. 

Bod č. 13: Pořízení sportovního vybavení 
do obecního hostince
– Zastupitelé souhlasí s nákupem nového 

sportovního vybavení na fl orbal do obecní-
ho hostince.

Bod č. 14: Schválení záměru č. 1/2020 
– Starosta obce předložil zastupitelům 

ke schválení záměr č. 1/2020 o směně po-
zemků. Směněné pozemky ve prospěch 
obce budou využity pro zádrž vody v kra-
jině. Bude směněno 9523 m2 orné půdy 
v majetku obce za 4606 m2 lesních pozem-
ků se zásobou dřeva cca 200 m3 v hodno-
tě 100.000 Kč a vodních ploch v majetku 
p. Hrocha čp. 131 Bolehošť. Pozemky, kte-
ré obec směňuje, jsou v ochranném pásmu 
vojenského prostoru Týniště nad Orlicí 
a jsou tudíž nezastavitelné.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 10/2/2020
– Zastupitelé schválili směnu pozemkové 

parcely p.č 432/17, 5880 m2 – orná půda, 
p. č. 1580, 2102 m2– orná půda, p. č. 1581, 
975 m2 – orná půda, p. č. 1579/1, 566 m2 – 
orná půda, v majetku obce Bolehošť zapsa-
né na LV 10001 k. ú. Bolehošť ve prospěch 
P. Hrocha čp. 13, Bolehošť a pozemkové 
parcely p.č. 1517/1, 1288 m2 – lesní poze-
mek, p. č. 1517/2, 1171 m2 – lesní pozemek, 
p. č. 1517/3, 1574 m2 – lesní pozemek, 
p. č. 1517/4, 136 m2 – lesní pozemek, p. č. 
1763/6, 53 m2 – vodní plocha, p. č. 1763/46, 
55 m2 – vodní plocha, p. č. 1763/47, 46 m2

– vodní plocha, p. č. 1763/48, 5 m2 – vodní 
plocha, p. č. 1763/53, 169 m2 - vodní plo-
cha, p. č. 1760/37, 109 m2 – vodní plocha, 
v majetku p. Hrocha čp. 131, Bolehošť za-
psané na LV 19 k.ú. Bolehošť ve prospěch 
obce Bolehošť. Směna bude provedena bez 
doplatku.

Bod č. 15: Smlouva o dotaci na provoz míst-
ní organizace
Schválená žádost:
SK Sokol Lipiny 25.000 Kč
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 11/2/2020
– Zastupitelé obce schvalují dotaci na provoz 

pro místní spolek SK Sokol Lipiny 25.000 Kč 
a pověřují starostu k podpisu smlouvy.  

Bod č. 16: Smlouvy darovací
– Zastupitelům byly předloženy žádosti o pe-

něžní dar pro Agenturu Domácí péče. 
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 12/2/2020
– Zastupitelstvo obce schvaluje peněžní dar 

ve výši 5.000 Kč pro Agenturu Domácí péče 
a pověřují starostu k uzavření a podpisu 
smlouvy. 

– Zastupitelům byla předložena žádost o pe-
něžní dar pro MŠ, ZŠ a SŠ Daneta HK. 

Hlasování: pro 0 : proti 8
Usnesení č. 13/2/2020
– Zastupitelstvo obce neschvaluje peněžní 

dar pro MŠ, ZŠ a SŠ Daneta HK.
Bod č. 17: Žádost školy o příspěvek na pla-
vecký výcvik
– Přítomným byla předložena žádost ZŠ Bo-

lehošť o příspěvek na základní plavecký 

výcvik dětí 2. a 3. ročníku + doplňkový pro 
1., 4. a 5. ročník.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 14/2/2020
– Zastupitelé obce schvalují příspěvek 

na plavecký výcvik v celkové výši 9.500 Kč 
z rozpočtu obce na rok 2020.

Bod č. 18: Schválení příspěvku pro MAS 
nad Orlicí 
– Pan starosta předložil zastupitelům k pro-

jednání žádost o příspěvek MAS nad Orlicí. 
Výše příspěvku je 10 Kč na obyvatele.

Hlasování: pro 8 : proti: 0
Usnesení č. 15/2/2020
– Zastupitelé schvalují příspěvek MAS nad 

Orlicí ve výši 10 Kč na obyvatele.
Bod č. 19: Smlouva o dotaci na osobní asis-
tenci ORION 
– Zastupitelům byla předložena žádost o do-

taci na osobní asistenci pro Jiřího Wiliama 
Patrného od společnosti Centrum ORION. 
Výše dotace 14.000 Kč (7 měsíců á 2.000 
Kč). Výše dotace je zahrnuta v rozpočtu 
na rok 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 16/2/2020
– Zastupitelé obce schvalují dotaci ve výši 

14.000 Kč pro Centrum ORION Rychnov 
nad Kněžnou a pověřují starostu k podpisu 
smlouvy.

Bod č. 20: Ostatní
a) inventury za rok 2019 – zastupitelé berou 

na vědomí výsledek inventur
b) pověření fi nančního a kontrolního výboru 

ke kontrolám za 2. pol. 2019
c) oslava výročí 120. let od prvního otevření 

Obecního hostince – zastupitelé souhlasí 
s uspořádáním oslavy – termín 18. 7. 2020

d) žádost o odbahnění odvodňovacího příkopu 
– Krmenčíkovi – odbahnění bude provede-
no

Bod č. 21: Diskuze
Bod č. 22: Závěr
– Starosta poděkoval přítomným za pozor-

nost a zasedání v 19 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 20. 2. 2020

 Z NAŠÍ OBCE
Rozpočet 2020
 Hospodaření za rok 2019 skončilo přebytkem: 
příjmy 11.713.858 Kč a výdaje 9.595.735 Kč.
Rozpočet pro rok 2020 byl přijat jako schodkový ve výši: pří-
jmy 10.888.412 Kč a výdaje 15.359.575 Kč. Rozpočet byl schvá-
len se zapojením zůstatku na účtu z minulého roku, který činil 
k 31. 12. 2019 6.210.836 Kč.
Na únorovém veřejném zastupitelstvu jsme schvalovali rozpo-
čet pro rok 2020. Mnoho občanů nepřišlo, a tak si dovolím ještě 
krátký komentář. 
Zásadní pro rozpočet je to, že nemůžeme počítat s žádnými dota-
cemi. S těmi se proto v rozpočtu na příjmové straně vůbec nepo-
čítá. Jejich načerpání se projeví až na konci roku v závěrečném 
účtu obce. Velké investiční akce, které plánujeme, jsou většinou 
podmíněny právě tím, že dotaci získáme. V letošním roce by-
chom mohli načerpat až cca 3.000.000 Kč (chodník, víceúčelové 
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hřiště, mobiliář školní zahrady). V rozpočtu se v tuto chvíli ne-
počítá ve výdajích ani příjmech s výstavbou inženýrských sítí 
a komunikací pro parcely v Koutech. To budeme případně řešit 
rozpočtovými opatřeními, ale o tom až v samostatném článku 
dále.

Vzhledem k očekávanému propadu příjmů státního rozpočtu, 
můžeme očekávat propad příjmů i do toho obecního. Většina pří-
jmů našeho rozpočtu je totiž tvořena přerozdělením daní, které 
vybere stát od občanů a fi rem. 

Jakub Šimerda

Dokončení chodníků na Solnické a oprava vodovodu
 Dne 27. dubna započne 2. etapa výstav-
by chodníku na Solnické. Chodník navá-
že na dokončený úsek z minulého roku. 
Napojení bude realizováno přechodem 
pro chodce u čp. 9 a dále bude chodník 
pokračovat po druhé straně až na křižovat-
ku tvaru T u čp. 95. Tam bude ukončen 
obloukem až za křižovatku a přechodem 
pro chodce naváže na stávající chodník 
k místní škole. Na celou akci bychom měli 
čerpat poměrně významnou dotaci. Výbě-
rové řízení vyhrála z pěti účastníků opět 
společnost DMO servis, a. s.
V úseku od čp. 95 až po křižovatku 
na Habeš je stále původní litinový vodo-
vod. Před započetím výstavby chodníku 
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byl proto vyměněn 12metrový úsek staré-
ho vodovodu, aby se předešlo případným 
poruchám a zásahům do nového chodníku.
Stavba přinese určitá dopravní omezení, 
která by měla trvat do konce června toho-
to roku. V místě bude omezena rychlost 
na 30 km/h. Očekávejte pohyb techniky 
a dělníků na stavbě. Jakékoli znečištění 
komunikace se bude průběžně odstraňo-
vat.

Jakub Šimerda
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Aktuální informace k projektu 15 stavebních parcel 
v Koutech
 Mnohé z Vás určitě zajímá, jestli obec bude realizovat stavbu 
inženýrských sítí a komunikací pro 15 stavebních parcel v Kou-
tech. To v tuto chvíli stále není zcela jasné. Projekt jsme v roce 
2018 nepřebírali v tak pokročilém stavu, jak jsem si původně 
myslel. Až v prosinci minulého roku došlo k nabytí právní moci 
stavebního povolení na inženýrské sítě. Celá věc se protáhla ze-
jména kvůli tomu, že bylo nutné získat souhlas majitelů soused-
ního pozemku se stavbou, kterým byla i nezletilá osoba. Tuto 
záležitost je vždy nutné řešit přes opatrovnický soud. Nicméně 
i to se díky schopnému právníkovi rychle podařilo, a tak již nic 
nebránilo tomu, abychom požádali o dotaci z Ministerstva pro 
místní rozvoj, na které je celá realizace projektu naprosto závislá. 
To se také podařilo, žádost jsme podali ze všech 5 žádajících obcí 
jako první. Zde však dobré zprávy končí. MMR uvolnilo pro tuto 
dotační výzvu 20.000.000 Kč. Celková suma, o kterou je v tuto 
chvíli na ministerstvu zažádáno, činí závratných 84.000.000 Kč. 
O přidělení dotace rozhoduje více faktorů, včetně předem daného 
bodového hodnotícího systému. Vzhledem k aktuální situaci, kdy 
se očekává pokles ekonomiky, nemůžeme čekat, že by přidělenou 

sumu této dotační výzvy ministerstvo navýšilo. Uvidíme, jak to 
dopadne. Rozhodnutí by mělo přijít v následujících týdnech.
Vzhledem k tomu, že je nutné přidělené dotační prostředky vyčer-
pat do konce roku 2020, vypsali jsme výběrové řízení na dodava-
tele stavby již v březnu tohoto roku. Vypisovat výběrové řízení až 
po přidělení dotace by nám znemožnilo vyčerpat celou přidělenou 
sumu a stavba by nebyla dokončena do konce roku. Do výběrové-
ho řízení se nám přihlásilo 6 fi rem. Nejnižší cenu 12.816.262 Kč 
s DPH, jako hlavní kritérium výběru, nabídla společnost Stavoka 
Kosice. Celková dotace od MMR, včetně proplacení projektové 
dokumentace a stavebního dozoru může činit až 9.000.000 Kč. 
Počátek stavby je plánován na květen.
Na základě prognózy vývoje české ekonomiky byl tento dotační 
titul na podporu bydlení nejspíš vypsán naposledy. S jistotou to 
však říci nelze. Pokud nám dotace nebude přidělena, nebo bude 
nějakým způsobem výrazně krácena a my stavbu nezrealizujeme, 
obci zůstane 1,79 ha pole a 4.500.000 Kč dluhu ….

Jakub Šimerda

Nové sportovní vybavení na sále obecního hostince
 Nejvíce provozovaným sportem mládeží i dospělými na sále 
obecního hostince je fl orbal. Doposud nebylo k dispozici žádné 
kvalitní vybavení kromě branek. Jako zábrany se na jedné straně 
hřiště používaly stoly, které při hře dostávaly pěkně zabrat. Stej-
ně tak docházelo k postupnému opotřebení obložení stěn sálu. 
Velkou komplikací je také dřevěná lišta mezi parketami a oblo-
žením stěn. Míček se od ní odrážel do vzduchu a poskakoval, což 
kazilo požitek ze hry a její kvalitu.
Po roce, co se takto fl orbal hrával 2 – 3x týdně, jsme se roz-
hodli pořídit fl orbalové mantinely. Ty bohužel přišly až v době 
karantény, a tak je ještě při hře nikdo nevyzkoušel. Rozměry hři-

ště jsou tedy nově 
20 x 10 metrů. 
Zbylo i dostatek 
místa na prochá-
zení a umístění 
střídaček. Součás-
tí objednávky byl 
i praktický ocelo-
vý vozík, na který 
jdou všechny man-
tinely naložit. To 
se bude jistě hodit 
při pořádání kul-
turních akcí, kdy 
se naložený vozík 
umístí v rohu vý-
čepu, kde nebude 
překážet. Sesta-
vení a rozebrání 
hřiště zabere jednomu člověku cca 20 min. Celá investice včet-
ně dopravy činila 65.000 Kč. Tímto jsme fl orbal posunuli zase 
o úroveň výš a nic nám nebrání, uspořádat i malé lokální turnaje. 
Mantinely využijeme také při pořádání turnaje v ping pongu.

Jakub Šimerda
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Výsadba
 V březnu bylo vysázeno 92 ks ovoc-
ných dřevin (slivoní, hrušní, jabloní, 
třešní, višní a jeřábů), a to na sedmi loka-
litách po celé Bolehošti. Většina sazenic 
byla typu polokmen. Pouze hrušně neby-
ly v polokmenu k dostání, a proto došlo 
k ostříhání všech větví na tvar špičák, 
aby se mohla zapěstovat korunka vyššího 
tvaru. Ta, s výše nasazenými kosterními 
větvemi, umožní bezproblémové sekání 
trávy v budoucnu. Výsadba bude ze 100% 
zaplacena dotací od Ministerstva pro ži-
votní prostředí, a to včetně materiálu po-
třebného pro výsadbu. Sázení jsme udělali 
svépomocí. Aby stromy měly v počátku 
svého růstu dostatek živin, spotřebovali 
jsme 3 tuny kvalitního kompostu od spo-
lečnosti ODEKO. 

Další vývoj ohledně havarijního stavu silničních propustků 
v Lipinách a Bolehošti
 Je tomu již přes rok, co jsem naposle-
dy psal o řešení havarijního stavu most-
ků přes Bezedný potok. Bohužel se od té 
doby záležitost nikam významně nepo-
sunula. Stále není určen jejich majitel, 
a tím pádem se v tuto chvíli ani neplánuje 
oprava. Přesto k nějakému vývoji došlo. 
Státní pozemkový úřad po půl roce řeše-
ní rozhodl, že nemá dostatečné podklady 
k tomu, aby si propustky vzal do své sprá-
vy. Celou záležitost tedy dostalo na sta-
rost Ministerstvo zemědělství, které má 
jasně určit majitele – pravděpodobně Stát-
ní pozemkový úřad. Jenže na Ministerstvu 
zemědělství celá záležitost leží již půl 
roku a stále není rozhodnuto. Celou věc 
průběžně urguji. Nejedná se sice o obecní 
majetek, ale propustky slouží všem obča-
nům, zemědělcům a lesníkům. Zejména 
je důležité zachovat průjezdnost požární 
techniky v případě požáru. O dalším vý-
voji Vás budu informovat.

Jakub Šimerda
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Po dobu prvních pěti let bude 
nutné provádět výchovné řezy. 
První rok bylo nutné ostříhat 
strom tak, aby zůstaly 2 – 4 kos-
terní větve s terminálním výho-
nem a vše zkrátit přibližně o 2/3. 
První rok je nežádoucí sklízet 
jakékoli ovoce. Zbývá nám ještě 
provést mulčování dřevní štěp-
kou získanou ze shromážděných 
větví od vás občanů. Jelikož toho 
po obci máme poměrně hodně 
k zalévání, pořídili jsme benzi-
nové čerpadlo s výkonem 250 l/s. 
Abychom zbytečně nespotřebo-
vávali drahou a kvalitní pitnou 
vodu, čerpáme ze zavlažovací 
nádrže Agrospolu. Pro zvýšenou 
efektivitu zalévání pořídíme nej-
spíše ještě tzv. zalévací vaky, kte-
ré také pokryje dotace.
Zavlažovat bude nutné i alej 
od Habeše k obecnímu lesu vy-
sázenou na podzim. První záliv-
ku jsme provedli s pomocí hasičů 
a naší hasičské Tatry. Přesto lze 
očekávat, že první rok všechny 
stromy nepřežijí.

Jakub Šimerda

Začátek svozu bioodpadu
 Na konci března započala distribuce 
popelnic na BIO odpad. Aktuálně je všech 
sto popelnic rozdaných. Nyní zajišťuje-
me další popelnice tak, aby byly průběž-
ně k dispozici pro ostatní zájemce. Těší 
nás, že je zájem tak vysoký. Výsledným 
efektem by mělo být snížení množství 
produkovaného směsného komunálního 
odpadu. 
Níže již pouze uvedu shrnutí, co všechno 
patří do popelnic na BIO odpad a kalendář 
svozu do konce roku. Růžově podbarvená 
data jsou určena pro svoz komunálního 
odpadu, ta žlutá pro svoz BIO odpadu. 
Kalendář je také k dispozici na webových 
stránkách obce v aktualitách.
Děkujeme, že třídíte!

Jakub Šimerda

Co PATŘÍ do bio odpadu:
Tráva, listí, plevel, piliny, zbytky rostlin, shrabky ze záhonů, zemina z květináče, zbyt-
ky ze zeleniny a ovoce, čajové  sáčky, kávová  sedlina, spadané ovoce, skořápky z vajec, 
papírové zásobníky na vejce, odpad z kuchyně rostlinného původu atd.

Co do bio odpadu NEPATŘÍ:
zbytky jídel ve velkém množství (tzv. gastroodpad), jedlé  oleje, kosti,  maso, kůže, uhynu-
lá  zvířata,  exkrementy masožravých zvířat, znečištěné piliny, obaly od potravin, plastové 
sáčky a obaly,  kamení, cihly, beton a všechny  další  biologicky nerozložitelné odpady.

Biologický odpad  musí  jít volně z nádoby vysypat, proto se při plnění odpad nesmí 
stlačovat či sešlapávat. Nádoba se nesmí přetěžovat, nelze  jí naplnit hlínou či drny. 
Bioodpad se nesmí vhazovat do biopopelnic  v  plastových pytlích.
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Opravy veřejného rozhlasu
 Na začátku dubna jsme udělali rozsáhlejší údržbu míst-
ního rozhlasu. Kromě toho, že došlo k výměně několika 
reproduktorů, bylo třeba zejména většinu z nich vyčistit 
od nepořádku, který tam zanášejí ptáci. Ti se v reproduk-
torech snaží zahnízdit. I tak jsme si vědomi toho, že sly-
šitelnost rozhlasu není ve všech místech ideální a také ji 
hodně ovlivňuje počasí. 
Proto znovu apeluji na všechny, kdo ještě nejsou přihlá-
šeni k odběru rozhlasu elektronickou formou, sms nebo 
e-mailem, aby tak udělali. Touto formou zasíláme mno-
hem větší okruh informací než veřejným rozhlasem, a také 
tak nejste závislí být fyzicky doma během hlášení. Co je 
nejdůležitější, můžeme Vám zaslat důležité informace 
i v případě výpadku elektřiny nebo jiných poruch, či živel-
ných událostí. Snažíme se o všem důležitém informovat. 

Jakub Šimerda

18. Společenský ples obcí
 Poslední lednová sobota patřila v Bolehošti společenskému 
tanci. Šest obcí pořádalo již 18. ročník tohoto plesu. Ve čtvr-
tek se připravil sál a nová výzdoba. V sobotu byl ples zahájen 
starostou obce Bolehošť. K tanci a poslechu nám hrála známá 
hudební skupina Song z Kostelce nad Orlicí. Předtančením zau-
jala děvčata z taneční skupiny CCG Dance z Týniště nad Orlicí 
a nechybělo již tradiční půlnoční losování 14. TOP cen. Taneční 
parket byl zaplněn a podle úsměvů a dobré nálady bylo zřejmé, 
že se všichni bavili skvěle. V brzkých ranních hodinách rozvezl 
autobus poslední hosty do jejich domovů, a tím byl taneční ve-
čer ukončen. Jsme rádi, že je tento ples stále hojně navštěvován 
a za rok se na Vás budeme opět těšit.

Zdeňka Andžová
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Z činnosti SK Sokola Lipiny 2020
I když už o koronaviru bylo plno zpráv, že přijde tak rychle 
i do naší země a budou následovat přísná opatření, jsme opravdu 
netušili. A tak jak se říká, 5 minut před půlnocí jsme uskutečnili 
oslavu svátku MDŽ. 
„Vám poděkování a lásku vám, milé ženy“
 tak tato slova zazněla několikrát z úst mužů, kteří přišli že-
nám k jejich svátku popřát. Doslova v přeplněné klubovně se 
v sobotu 7. března uskutečnila oslava tohoto významného svátku 

Společenská kronika

SVÁ Ž IVOTNÍ  JUB ILEA OSLAV IL I

Oslavencům přejeme pevné zdraví a dostatek životního elánu a optimismu. 

* S ohledem na podmínky sdělování osobních údajů uvádíme pouze ty občany, od kterých máme souhlas se zveřejněním, kteří obdrželi blahopřání od obce nebo již došlo ke zveřejnění v obecním rozhlase.

Werner František 80 let Boukal Zdeněk 88 let
Bednář Zdeněk 75 let Bednářová Zdeňka 86 let
Hlávka Václav 86 let Bouška Jiří 88 let
Brandejsová Jana 75 let Bartošová Anežka 89 let

 SOKOL LIPINY
Činnost Sokola od ledna 2020
 Po oslavě Nového roku jsme 
se věnovali chodu klubovny. 
Snažili jsme se, abychom ji 
přes zimu udrželi v provozu 
a připravovali jsme se na vý-
roční členskou schůzi Sokola, 
která se konala 24. ledna. Byl 
zvolen nový výbor a do čela 
Sokola byl opět zvolen Míra 
Máslo st. V průběhu února jsme 
zabudovali nové vstupní dve-
ře na verandu klubovny. Celé 
dveře vyrobil náš člen Venda 
Touc. Další akcí, která se konala 
7. března Pod lípou, byla osla-
va MDŽ. Více o ní je v dalším 
příspěvku. Bohužel více akcí už 
jsme nestihli, protože jak všich-
ni víte, z důvodu nařízení vlády 
se musela provozovna uzavřít. Na druhou stranu, díky tomu jsme 
provedli dlouho plánovaný generální úklid skladu, včetně jeho 
vymalování a další drobné opravy a údržby. Na začátku dubna, 
když bylo pěkné počasí, jsme natřeli klubovnu zvenčí a popráš-
kovali horní polovinu hřiště, aby trávník lépe rostl. Také zmíním 
připravovanou akci, na kterou se těšilo mnoho návštěvníků ze ši-
rokého okolí, a která se bohužel nakonec nekonala, a to Zelený 
čtvrtek. Plánovalo se mnoho dobrot v kuchyni, byla zamluvena 
hudba a bylo objednáno velké množství zeleného piva, které stále 

čeká u našeho dodavatele v pivovaru Primátor Náchod. Pokud to 
jenom půjde, akci Zelený čtvrtek uskutečníme v jiném termínu. 
Všechny budeme včas informovat. Co se také určitě konat nebude, 
je tradiční pálení čarodějnic. Ale nebudeme zoufat, pálení čaroděj-
nic určitě uděláme, jakmile nám to bude povoleno a určitě nebude 
vadit, že to nebude 30. dubna. Hranici z klestí necháme stát a za-
pálí se jakmile to bude možné. 
Všem přejeme pevné zdraví v této nelehké době.

Petr Prause       

žen. Míra Máslo přivítal všechny přítomné a zvláště pak vážené 
hosty. Mezi nimi starostu obce p. Šimerdu a představitelé KSČM 
z řad zastupitelů našeho kraje a okresu. Tak, jak připomněl 
Ing. P. Kupka, tento svátek se zrodil ze společného boje za přiro-
zená lidská práva. I když boj ušel již dlouhý kus cesty, ještě velký 
kus má před sebou. Ani v naší České republice není vyřešena ne-
rovnost v oblasti odměňování a nižších důchodů žen, problémem 
je nedostatek bytů k založení rodiny, málo školek atd.
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A ke slovu se dostaly naši nejmenší 
a nejmilejší – děti ze ZŠ Bolehošť. Pod 
vedením Mgr. Boukalové a Školníkové 
zazpívaly a zarecitovaly o celém ročním 
období, co který měsíc přináší i odnáší. 
A tak jsme si uvědomili, jak ten rok rychle 
uteče, co práce se udělá a že kytička s po-
děkováním ženám opravdu náleží.
A nebyla by to oslava, kdyby nebyla zá-
bava. Ta začala zážitkovou tombolou, 
kde jste za dvě kačky mohli vyhrát let ba-
lónem, piknik v trávě nebo potapěčskou 
výbavu aj. Recitační pásmo v podání cvi-
čenek-seniorek připomnělo nelehké sou-
žití žen a mužů. Stoly se pod dobrotami 
prohýbaly, muži bravurně zvládali nároč-
nou obsluhu a po výborné večeři se ještě 
ženy rozhýbaly ve víru hudby. 

Hana Joštová

SBOR DORBOVOLNÝCH HASIČŮ
O činnosti sboru
 Vážení spoluobčané,
s novým číslem zpravodaje bychom Vás rádi 
seznámili s novinkami z činnosti našeho sboru.
Dne 11. ledna 2020 se konala výroční valná 
hromada našeho sboru, které se zúčastnilo 22 
členů a 18 hostů z řad okolních sborů – SDH 
Přepychy, Záhornice, Očelice, Jílovice, Ledce 
a Týniště nad Orlicí. Během ní byli potvrzeni 
všichni stávající členové výboru sboru. Sou-
časně bylo předáno několik ocenění našim 
dlouholetým členům - za 40 let činnosti panu 
Václavu Toucovi, za 20 let pak Jiřímu Bašovi, 
Miloši Čtvrtečkovi mladšímu, Aleši Goisovi 
a Jiřímu Moravcovi a za 10 let činnosti Anež-
ce Holubové. Také jsme předali dvě čestná 
uznání OSH Michalu Ježkovi a Lukáši Bašovi 
a v neposlední řadě poděkování sboru za čin-
nost nejmladší generaci – Elišce Netíkové, 
Jaroslavu Miřijovskému mladšímu a Filipu 
Kramářovi.
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 DĚNÍ VE ŠKOLE
Taneční tělocvik
 Když přišla nabídka na taneční program na současnu 
hudbu, která kromě jiného slibovala:
„Rozhýbeme děti tancem!“ "Motivujeme k radosti z pohy-
bu." „Tanec je lék i pro duši“ "Úroveň vždy přizpůsobujeme 
věku žáků." "Program realizujeme ve Vaší škole."
bylo samozřejmostí, že si takový taneční tělocvik necháme 
líbit.
Programem provázel Jaroslav Havelka - zakladatel nejrozší-
řenější taneční skupiny v ČR (Dancing Crackers). Pod jeho 
vedením učí lektoři 30 kurzů a stovky tanečníků. Od roku 
2008 navštěvuje ZŠ, motivuje děti k pohybu a šíří myšlen-
ku "Tancuj a nedrob!", tzn. tancuj a nedělej něco, čeho bys 
později litoval. Navštívil už více než 200 základních škol.
Pan lektor přijel vzorně připravený. Od prvního okamži-
ku zaujal nejprve všechny děti v mateřské škole, a potom 
o hodinu později i v základní škole. Dokázal strhnout svou 
energií a dobrou náladou a skutečně všechny rozhýbal. Ta-
nec nepostrádal vtip, atmosféra v naší tělocvičně  pohltila  
i méně zdatné nebo stydlivé děti, takže do toho šly s plným 
nasazením. Že neměly dopnuté špičky? A místo doprava se 
otočily doleva? Je naprosto skvělé, že toto nebylo vůbec dů-
ležité. Radost z pohybu a báječné hudby byl tím největším 
a vlastně jediným cílem. 

Po hodině všichni odcházeli zpocení, ale spokojení, že to dokázali a užili 
si to. 

Mgr. Hana Boukalová

Během závěru měsíce prosince a měsíce 
ledna jsme také oplatili návštěvu okolním 
hasičským sborům na jejich valných hro-
madách a měli jsme možnost zhodnotit 
práci jejich sborů v uplynulém roce. 
Poslední pátek v únoru, tedy 28. února, 
byl věnován našemu 124. Hasičskému 
plesu v sále Obecního hostince Bolehošť. 
Na sále opět vytvořila báječnou atmosfé-
ru oblíbená skupina STANĚK MUSIC, 
která snad všem dokázala splnit jakékoli 
hudební přání. Děkujeme všem spoluob-
čanům za účast a budeme se těšit znovu 
v příštím roce. Pod taktovkou mladých 
hasičů následující den 29. února proběhl 
dětský karneval. Sál se zaplnil krásnými 
maskami, ze kterých bylo složité vybrat 
v každé kategorii tři nejhezčí. Kromě oce-
nění za nejkrásnější masky si děti mohly 
zasoutěžit o drobné sladkosti během sla-
lomu s ping-pongovým míčkem, židlič-
kované nebo si zatancovat podle instrukcí 
pokémona Pikachu. 
Na závěr jedna informace o pravidelné 
činnosti konané každý rok. Vzhledem 
k současné situaci v České republice jsme 
nuceni pravidelný sběr železného šrotu 
odložit. Náhradní termín bude naplánován 
pravděpodobně až v druhé polovině roku. 
SDH Bolehošť také nabídl součinnost OÚ 
v Bolehošti v případě potřeby zajistit zá-
kladní potřeby pro její občany. Přejeme 
Vám v tomto období mnoho zdraví a dou-
fáme, že se co nejdříve potkáme na dal-
ších společenských akcích, které snad 
brzy zpestří kulturní život naší obce.

Vojtěch Drašnar
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Krásný zážitek nám nabídl film v 3D efektech 
– Podmořský svět
 V zatemněné učebně naší školy se vytvořilo ideální prostře-
dí pro zážitek k promítání 3D fi lmu o podmořských hlubinách, 
životě fl óry a fauny korálových útesů. Diváci - žáci byli vta-
ženi do fascinující a barvami hrající scenérie, stali se její sou-
částí a měli pocit, že se mohou dotýkat proplouvajících rybek, 

Poděkování za nový televizor
 V naší mateřské škole Bolehošť máme nový televizor. Předat 
nám ho přišel osobně místostarosta obce Bolehošť pan Jan Baše. 
Při inventarizaci majetku k 31. 12. 2019 totiž zjistil neutěšený 
stav toho stávajícího, který je v majetku evidován od roku 1994. 
Má už tedy svá nejlepší léta za sebou. V naší mateřské škole tele-
vizor využíváme hlavně při výchovně-vzdělávací práci s dětmi. 
Nacvičujeme taneční choreografi e na různá vystoupení, využívá-
me zejména DVD Míši Růžičkové i při pohybových chvilkách 
a ranním cvičení. Děti tato cvičení nesmírně baví. Při nepřízni-
vém počasí, hlavně když nemůžeme jít na vycházku, dětem pouš-
tíme jejich oblíbené kreslené pohádky. Nový televizor má krásně 
velkou obrazovku, takže všechny na něj krásně vidí a cvičení je 
pro nás ještě větší zábavou.
Rádi bychom touto cestou velice poděkovali místostarostovi 
obce Bolehošť panu Janu Bašemu a věříme, že nám jeho dárek 
bude skvěle sloužit mnoho let. Cvičení, tancování i pohádky nás 
baví, a tak nám novou televizí udělal všem velkou radost.

Děti a kolektiv pracovníků mateřské školy Bolehošť

mořských predátorů, karet… Prohlédli si i hologramy medúz, 
žraloka, hvězdic či chobotnic. Virtuální realita nás přenesla 
do různých podmořských zákoutí a tak jsme se na chvíli mohli 
stát třeba rybou či potápěčem.
Děkujeme za fascinující zážitek!

          Mgr. Radka Pavlínková

Karneval ve školce
 V týdnu od 2. do 6. března u nás v mateřské škole probíhalo 
téma „Karneval“. Po celý týden jsme měli krásně nazdobenou 
třídu s hernou, dováděli jsme s nafouknutými balonky, frkač-
kami, děti mohly chodit v různých karnevalových převlecích. 
Tancovali jsme, cvičili, vyráběli různé obličejové masky. Pro-
stě jsme si společně téma užili se vším, co ke karnevalu patří. 
Vyvrcholením byla karnevalová hostina s různými dobrůtkami, 
přehlídka masek, karnevalové hry a minidiskotéka. Dovolím si 
říci, že si děti celý ten týden náramně užily a my dospělí také. 
Rádi bychom poděkovali rodičům, kteří svým dětem nachystali 
karnevalové kostýmy a do našeho tématu se tak zapojili. Podě-
kování patří samozřejmě také našim dětem, které se nám v jejich 
krásných převlecích a kostýmech rády předvedly. Děkujeme také 
všem pracovníkům mateřské školy, kteří nám s přípravou i prů-
během celého týdne pomáhali. 
Letošní karneval tedy máme za sebou a nezbývá nic jiného, než 
se těšit na ten karneval příští. Tak zase za rok.

Petra Jedlinská, uč. MŠ
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Obecní knihovna Bolehošť

Provozní doba:
každé pondělí
od 15:00 do 17:00 hodin

Naše knihovna se nachází 
v budově obecního úřadu 
v 1. nadpodlaží.

Obecní ú ad v Bolehošti po ádá
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ervenecervenec
20202020

www.obecbolehost.cz

VLADIMÍR WALDA NERUŠIL

„Vzpomínky na Waldemara Matušku“

Koncert přesouváme na 

pozdější datum,

o jeho termínu 

 konání budete včas

informováni.




